
 
 

Referat – konstituerende 
møde i bestyrelsen 

 
Mandag d. 9. oktober 2017 på 
Møllevangskolen 

 
Deltagere: Søren (Vesterbo), Lasse (Gårdhaven), Anne (medarbejder Kernehuset), Lisbeth (PL 
Ovenpå), Pernille (Tusindben), Ulla (PL Vesterbo), Svend (Kernehuset), Maria (Haven), Claus 
(dagtilbudsleder).  
Afbud: Kasper (Vestervang) og Gitte (Ovenpå). Desuden manglede repræsentanter fra Deruda’ og 
Frydenlund.  

 

1. Velkomst og kort præsentationsrunde (der er jo kommet nye folk til på flere 
poster) 
Ingen bemærkninger.  
 

2. Introduktion til arbejdet i bestyrelsen v. Claus  
Med afsæt i tidligere oplæg præsenterede Claus det samlede Dagtilbuddet 
Møllevang og herunder også sammenhængen mellem forældreråd og bestyrelse. 
Oplægget vedlægges dette referat.  
Herefter fulgte en gennemgang af den gældende forretningsorden for bestyrelsens 
virke – og en forretningsorden, der naturligvis ikke er statisk, men som skal justeres 
efter behov.  
 
Det blev bl.a. drøftet, hvordan vi sikrer både frem- og tilbageløb omkring de emner, 
som ønskes drøftet i dels forældreråd og bestyrelse. En betingelse vil være, at der 
er et fælles kendskab til emnerne og ikke mindst den rette tid og mulighed for en 
behandling af emnet.  
 
Derfor blev aftalt følgende skabelon for arbejdsgangen, og hvor der tages afsæt i 
det næste ordinære møde i bestyrelsen – nemlig tirsdag d. 14. november.  
- Tre uger inden bestyrelsesmødet (tirsdag d. 24. oktober) 

o Varsling af mødet og efterlysning af inputs. 
- To uger inden bestyrelsesmødet (tirsdag d. 31. oktober) 

o Endelig dagsorden udfærdiges af formandskabet og Claus på baggrund 
af indkomne forslag 

o Særlig markering af de emner, der ønskes drøftet i forældrerådene i.f.t. 
kvalificering til bestyrelsen 

o Forældrerådsformænd og pædagogiske ledere koordinerer afvikling af 
møde inden for de følgende to uger 

- Bestyrelsesmødet afholdes (tirsdag d. 14. oktober) 
o Emner til næste møde klarlægges via fast dagsordenpunkt 

- Senest to uger efter bestyrelsesmødet (tirsdag d. 28. oktober) 
o Referatet offentliggøres efter godkendelse fra formanden.  

 

Ovenstående forsøges praktiseret som nævnt ved det kommende november-møde, 
og flettes det ind i forretningsordenen v. Claus.  



Den reviderede forretningsorden gennemgås ved næste møde med henblik på en 
godkendelse.  
 

3. Diverse fra dagtilbudslederen v. Claus  
Status på økonomien 
Det ser rigtigt fint ud i år, hvor mange løbende ekstratildelinger har givet plus på 
bundlinjen. Vi har som princip for budgettets anvendelse valgt at bruge flest mulige 
ressourcer på ”varme hænder”, men vi kan næppe nå at bruge alle ressourcerne i 
indeværende budgetår. Derfor skal vi forudse et overskud på op mere end to mio. 
kroner, når de tidligere års resultater regnes med.  
Det giver os samtidig også plads til enkelte større investeringer, og det vil 
bestyrelsen blive yderligere orienteret om, når januar-mødet som sædvanligt vil stå i 
budgettets tegn.  
 
Status på diverse indsatser og aktiviteter 
Projektet Børns Tidlige Sprog kører derudad, og der er nu gennemført to af tre 
undervisningsforløb for alle medarbejderne.  
Nævnes skal også, at vi nu har modtaget de længe ventede videopræsentationer 
for hver enkelt afdeling Og der er rigtigt gode.  
Næste skridt er, at alle afdelinger har mulighed for at bestille justeringer af forskellig 
art, og derefter vil de hurtigst muligt blive lagt på hjemmesiderne.  
 

Evaluering af fælles bestyrelsesmøde d. 5. oktober 
En lille snak om mødet med de andre dagtilbudsbestyrelser langs Viborgvej – og i 
stikordsform. 
- Formøde ønskes for at kunne (gen-)kende de øvrige medlemmer i den lokale 

bestyrelse 
- Hvad er egentlig dagsordenen? – lidt usikkerhed om formålet.  
- Indtryk af et godt møde med mulighed for erfaringsudvekslinger 
- Et fælles tema kunne være næste skridt, men det er dog næppe relevant for 

især førstegangs-deltagere 
- Opstartsmødet kunne fremadrettet følges op af temamøde, som så skulle 

afvikles i februar eller marts 
- Og så rent logistisk - markering af tilhørsforhold ved bordene kunne være 

optimalt.  
Claus bringer ovenstående med i de kommende drøftelser i dagtilbudslederregi.  
 
 

4. Kostordningen – og dens udfordringer v. Claus  
Der opleves en stigning i særkost og behov særlige hensyn rundt om i 
afdelingernes køkkener. Hvordan og i hvilket omfang kan vi honorere disse?  
 
Af tidsmæssige årsager kom vi ikke i dybden af dette emne. Der er aftalt møde i 
køkkenledergruppen, der inden for dagtilbuddet består af ti gæve kvinder, og de 
tager også emnet op dér og med mulighed for kvalificering fra Sundhed og trivlse 
fra forvaltningen.  
Emnet drøftes i forældrerådene inden bestyrelsesmøde. 

 



5. Nyt fra afdelingerne v. medlemmerne  
I et forældreperspektiv 
Ingen bemærkninger derfra – primært grundet manglende tid denne gang.  
 

6. Drøftelse af indkomne emner  
Ingen bemærkninger her, da der denne gang ikke er indkommet emner.  

 
7. Bestyrelsen konstituerer sig  

Forældrene har valgt, og derfor er Søren fra Vesterbo valgt som formand, mens 
Maria fra Haven er næstformand.  

                              Tillykke til dem begge….!!!!  
 

8. Eventuelt 
Emner kommende møder:  
- Skolevalg – fælles tema for hele Viborgvej og også i.f.t. Møllevangskolen.  
- Fordelingen af børn i.f.t. etnicitet.  
- Normeringer.  
- Kommende møder:  Tirsdag d. 14. november 

Onsdag d. 17. januar 
Torsdag d. 22. marts 
Mandag d. 28. maj.  

Som udgangspunkt afholdes møderne på Møllevangskolen og i tidsrummet kl. 19.00 – 
21.00. Men der er dog mulighed for ændringer eller justeringer.  
Og husk også dialogmødet med rådmanden onsdag d. 8. november..!! 
 
    

     Claus B.  
       Referent 
 

 

https://www.jef.dk/da/product/608/dk-pin-enkelt-flag
https://gressaskin.com/blogs/blog/theres-something-about-autumn

